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Protokoll från stadsdelsnämndens 

pensionärsråds sammanträde den 27 maj 

2024 

 

 

 

§ 1 Sammanträdets öppnande  

Ordförande Anders Rickardsson öppnar mötet och hälsar alla väl-

komna.  

§ 2 Gäster 

Stadsdelsnämndens ordförande Petter Martinsson (S) besöker rådet 

tillsammans med stadsdelsdirektör Jesper Ackinger. Mötet inleds 

med dialog och erfarenhetsutbyte kring seniordialogerna i äldre-

omsorgens verksamheter.  Petter informerar om att dialogerna är en 

del i nämndens arbete för att stärka lokaldemokratin. Hittills har två 

dialoger genomförts, en på Kampementets vård- och omsorgsbo-

ende och en på Rio vård- och omsorgsboende.  

Pensionärsrådets medlemmar och Petter utbyter erfarenheter från de 

två dialoger som genomförts. Rådet föreslår att det tas fram en en-

hetlig agenda med ett antal punkter som ska behandlas vid varje di-

alog. Förvaltningen ska ta fram förslag till agenda och tar gärna 

emot pensionärsrådets input angående vilken information de önskar 

ta del av.  

Inför dagens sammanträde har rådet sammanställt frågeområden 

som i förväg skickats till Petter. 

Ekonomin och risk för nedskärningar  

Rådet ställer fråga om stadsdelen, utifrån kostnadsökningar och in-

flation, kommer att kunna klara verksamheten utan nedskärningar i 

äldreomsorgen.  

Petter informerar om att det framöver finns ekonomiska utmaningar 

för staden. För Norra innerstaden prognosticeras dock ett överskott 

för året.  

Ansvarsuppdelning stadsövergripande och stadsdel 

Rådet efterfrågar synpunkter angående ansvarsuppdelningen mellan 

den stadsövergripande nivån och den lokala stadsdelsnivån. Som 

exempel på områden där rådet önskar en tydligare lokal koppling 

anges avtalen för privata hemtjänstutförare och boendeplaneringen 

för äldre.  

Petter framför att stadens organisation är komplex men att det finns 

olika former av och forum för samverkan och information mellan 

den stadsövergripande och den lokala nivån. Äldreboendeplanen tas 
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fram stadsövergripande, men varje stadsdelsförvaltning är delaktig i 

att lämna input via regionala boendeplaner. 

När det gäller avtal för vård- och omsorgsboenden och hemtjänst så 

handläggs de centralt eftersom det är viktigt att villkor och krav på 

utförare och tjänst blir likställiga över staden.   

Läkarhuset vid Odenplan 

Rådet efterfrågar information om läget kring frågan och om hur be-

fintlig närsjukvård och övriga verksamheter i byggnaden ska hante-

ras vid en föreslagen avveckling av Läkarhuset.  

Petter informerar om att förslaget för själva fastigheten är under 

granskning för beslut andra kvartalet 2025. Vad gäller sjukvårds-

verksamheten hänvisar Petter till det svar hälso- och sjukvårdsreg-

ionråd Talla Alkurdi (S) gav rådet på den skrivelse de ställde till 

regionen i november 2023.  

Seniorbostäder 

Rådet efterfrågar information om byggnation om seniorbostäder, 

hur seniorbostäder tilldelas, förtur, åldersgränser och möjlighet att 

få seniorboende via biståndsbedömning.  

Petter informerar om att Micasa planerar för ca 80 seniorlägenheter 

på Kadettgatan. Privat nyproduktion av seniorlägenheter planeras i 

Hagastaden och i Hjorthagen.  

Seniorbostad med hyresrätt förmedlas bland annat genom Stock-

holms stads bostadsförmedling till den som är 55 eller 65 år eller 

äldre och står i bostadsförmedlingens kö.  

Prioriterad förmedling ger företräde i kön vid förmedling av Mi-

casas seniorlägenheter. Reglerna gäller för den över 65 år som är 

folkbokförd i Stockholm sedan två år och som känner sig ensam 

och orolig eller som på grund av nedsatt rörlighet har svårt att bo 

kvar i sin nuvarande bostad. Intyg krävs från vårdpersonal i Region 

Stockholm eller av biståndshandläggare anställd av Stockholms 

stad. För personer över 85 år krävs inget intyg.  

Enligt uppgifter från Stockholms bostadsförmedling stod 825 perso-

ner i kö till seniorlägenhet den 1 april 2024.  

Rådet framför förslag om att undersöka vilka boendeformer seniorer 

önskar genom att ställa frågor till en panel av personer som inom 

några år kommer att tillhöra målgruppen. Petter menar att det är en 

intressant idé.  
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Byggnaden vid Vanadisbadet- vad händer med den? 

Rådet framför att det före valet framfördes löfte att byggnaden vid 

Vanadisbadet skulle göras tillgänglig för fritidsverksamhet och und-

rar hur arbetet med den frågan fortskrider.  

Peter informerar om att exploateringsnämnden tillsammans med 

andra nämnder, bland annat Norra innerstadens stadsdelsnämnd, har 

ett uppdrag att tillsammans se över utformningen av Vanadisbadet 

och närområdet. 

Brist på förenings- och fritidslokaler i stadsdelen 

Rådet framför att det är brist på föreningslokaler i stadsdelsområdet. 

Petter återkopplar att nämnden är väl medveten om problematiken 

och arbetar med frågan.  

Övriga frågor 

Rådet överväger att återigen ställa en skrivelse till regionen angå-

ende indragna hållplatser och icke handikappvänliga bussar. Petter 

stödjer rådets initiativ.  

Rådet ställer fråga om pågående arbetsmarknadskonflikt gällande 

Vårdförbundet. Gosia informerar om att det än så länge inte märks i 

verksamheterna. En beredskapsplan har tagits fram och det finns en 

viss överkapacitet i verksamheterna.  

Rådet tackar Petter och Jesper för besöket och för intressant inform-

ation.  

§ 3 Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns. 

§ 4 Föregående protokoll 

Protokollet från sammanträdet 27 april har tillsänts rådets medlem-

mar. Protokollet läggs till handlingarna.  

§ 5 Val av justerare 

Rådet beslutar att Anders Rickardsson och Suzanne Lindqvist juste-

rar protokollet.  

§ 6 Tid för protokolljustering 

Protokollet justeras digitalt 30 maj 2024.  
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§ 7 Ärenden till stadsdelsnämnden 

Tertialrapport 1 Tertial 1 2024 för Norra innerstadens stads-
delsnämnd, dnr NI 2024/331 

Rådet har tagit del av ärendet och framför synpunkt att det på all-

män och övergripande nivå redovisas goda resultat och att de flesta 

mål förväntas kunna uppnås under året. 

Rådet ställer fråga om det prognosticerade överskottet. Gosia be-

skriver hur staden fördelar medel till stadsdelarna utifrån nyckeltal. 

Norra innerstaden har en stor andel äldre invånare vilket ger en 

större tilldelning av budgetmedel. Stadsdelens äldre invånare har 

dock på gruppnivå en god hälsa och konsumerar mindre äldre-

omsorg än vad nyckeltalen utgår från, till exempel sker inflyttning 

på vård- och omsorgsboende senare än i många andra stadsdelar. 

Äldreomsorgsavdelningen redovisar totalt ett överskott. Överskottet 

återfinns på beställarområdet medan utförarverksamheterna redovi-

sar underskott.  

Rådet ställer fråga om hur förvaltningen använder nuvarande över-

skott för att förbereda sig för den demografiska utvecklingen med 

ett ökat antal invånare över 80 år i stadsdelen.  

Gosia informerar om att förvaltningen nu satsar på att fräscha upp 

befintliga lokaler och ersätta vitvaror. Andra exempel på satsningar 

är utbildningar och kompetenshöjande insatser samt inköp av digi-

tala läkemedelsskåp, digitala nycklar till hemtjänsten och teknisk 

utrustning. 

Utifrån vad som beskrivs i patientsäkerhetsberättelserna efterfrågar 

rådet hur förvaltningen arbetar för att säkerställa dokumentationen. 

Gosia beskriver att förvaltningen har anställt en processledare med 

uppdrag att stötta enheternas arbete med att vidareutveckla doku-

mentationen. Dokumentationssystemen är under utveckling och för-

valtningen hoppas att det kan leda till en smidigare och effektivare 

dokumentationsprocess. 

Gosia informerar om att digital e-signering av läkemedel sedan tidi-

gare är infört på Väderkvarnens vård- och omsorgsboende och kom-

mer att införas på övriga boenden i egen regi.  

Rådet ställer fråga om basala hygienrutiner och klädregler för med-

arbetare. Gosia informerar att pandemin nationellt medfört att alla 

blivit mycket bättre på hygienrutiner men att det är ett ständig på-

gående arbete med att genom egenkontroller följa upp efterlevna-

den.  
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§ 8 Övriga handlingar  

 Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds, KPR, samman-

träde 16 april 2024  

Rådet har tagit del av ärendet och ställer fråga om begreppet heltid 

som norm. Gosia informerar om att det handlar om att arbeta för att 

erbjuda heltid för de som så önskar.  

§ 9 Information från rådets medlemmar 

- Rådet framför synpunkt att seniorveckan var välbesökt och 

hade ett ambitiöst program. Seniorföreningarna hade in-

formationstillfällen en gång på Vasaträffen och en gång på 

Bo Bergmansträffen.  

- Rådet informerar om att SPFs hemtjänstindex nu för första 

gången finns redovisat på stadsdelsnivå.  

§ 10 Information från förvaltningen  

 Gosia informerar om att hemtjänst team City flyttar till lokaler på 

Väderkvarnen den 30 maj. 

 Cecilia ger information om möjligheten för rådets medlemmar att 

få tillgång till Ipad för att läsa handlingar. En medlem i rådet an-

mäler intresse för att få tillgång till Ipad. Information om hur 

nämndhandlingar nås via Meetings ska skickas ut tillsammans 

med protokollet.  

§ 11 Övriga frågor 

 Nästa sammanträde är 19 augusti kl. 13:30-15:30   

 Förvaltningen har en prenumeration på tidskriften Äldre i Cent-

rum till rådets medlemmar. Cecilia ska uppdatera listan på rådets 

medlemmar till Äldre i Centrum. 

§ 13 Mötet avslutas 

Ordförande avslutar mötet och tackar samtliga deltagare.  

 

Anders Rickardsson 

Ordförande 

Suzanne Lindqvist 

Vice ordförande 



Underskriftens äkthet valideras här: https://underskriftpas.stockholm.se/validera  
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